

Title (en)

Corner support, in particular for an at least pivotal bearing of a wing, a window, a door or similar.

Title (de)

Eckwinkel, insbesondere für die wenigstens drehbare Lagerung eines Flügels, eines Fensters, einer Tür oder dergleichen.

Title (fr)

Équerre, en particulier pour palier au moins pivotant d'une aile, d'une fenêtre, d'une porte ou similaire.

Publication

EP 0628693 A2 19941214 (DE)

Application

EP 94108786 A 19940608

Priority

DE 9308670 U 19930610

Abstract (en)

In order to be able to mount a corner angle (1), which is inserted into a fitting-part groove (12, 13), with the aid of fastening screws (24), which are screwed into the groove base (11), said screws being subjected to the lowest possible degree of loading, the end regions (7, 8) of the angle legs (5, 6) of the corner angle (1) are bent around inwards through approximately 180° such that the free end (21, 22) of the bent-over region (7, 8) runs approximately parallel to the non-deformed part of its angle leg (5, 6) and can be supported on the groove base. Coaxially provided through-passage bores (23 and 25) make it possible to screw the angle fixedly at its bent-over regions (7, 8), with the result that the fastening screw is in each case subjected only to shearing loading. <IMAGE>

Abstract (de)

Um einen in eine Beschlagteileinheit (12, 13) eingesetzten Eckwinkel (1), der mit Hilfe von Befestigungsschrauben (24), welche in den Nutgrund (11) eingedreht werden, mit möglichst geringer Schraubenbelastung montieren zu können, werden die Endbereiche (7, 8) der Winkelschenkel (5, 6) des Eckwinkels (1) nach innen hin um etwa 180° so umgebogen, daß das freie Ende (21, 22) des umgebogenen Bereichs (7, 8) etwa parallel zum unverformten Teil seines Winkelschenkels (5, 6) verläuft und sich am Nutgrund abstützen kann. Koaxial angebrachte Durchgangsbohrungen (23 und 25) ermöglichen ein Festschrauben des Winkels an seinen umgebogenen Bereichen (7, 8), so daß die Befestigungsschraube jeweils nur auf Abscheren belastet ist. <IMAGE>

IPC 1-7

E05D 15/52

IPC 8 full level

E05D 5/06 (2006.01); **E05D 15/52** (2006.01)

CPC (source: EP)

E05D 15/5214 (2013.01); **E05Y 2900/148** (2013.01)

Cited by

DE29707358U1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0628693 A2 19941214; **EP 0628693 A3 19950614**; **EP 0628693 B1 19961120**; **EP 0628693 B2 20060104**; AT E145446 T1 19961215; DE 59401063 D1 19970102; DE 9308670 U1 19941027; ES 2095702 T3 19970216; ES 2095702 T5 20060601

DOCDB simple family (application)

EP 94108786 A 19940608; AT 94108786 T 19940608; DE 59401063 T 19940608; DE 9308670 U 19930610; ES 94108786 T 19940608